
12/2013. számú jegyzőkönyv 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

J E G Y Z Ő K Ö N Y V 
 

 

 

 

 

 

 

ÚJRÓNAFŐ KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Képviselő-testületének 

2013. szeptember 9-én megtartott 

üléséről 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



J E G Y Z Ő K Ö N Y V 

 

 

Készült: 2013. szeptember 9-én, a Jánossomorjai Közös Önkormányzati Hivatal 

Újrónafői Kirendeltségében tartott képviselő-testületi üléséről. 

 

Jelen vannak: Kertész Attila polgármester 

dr. Dudás Eszter kirendeltség-vezető (dr. Péntek Tímea jegyző megbízásából 

eljárva) 

                         Gellén Imre, Kelemen Benő, Nagy Ibolya és Pásztorné Simon Andrea 

képviselők, valamint a jelenléti íven szereplő meghívott vendégek. 

  

Megállapítja, hogy mind a négy képviselő jelen van, így az ülés határozatképes. 

Az ülést megnyitja és ismerteti a napirendi pontokat: 

 

Napirendi pontok: 

 

1) Éves beszámoló a közbiztonság helyzetéről 

Előadó: Kertész Attila polgármester 

              Dr. Csokán Csaba r.alezredes 

 

2) 2013. évi költségvetés I. féléves beszámolója 

Előadó: Kertész Attila polgármester 

             dr. Dudás Eszter kirendeltség-vezető 

             Kiss Zoltánné gazd.főea. 

              

3) Újrónafő Sportkör támogatásának módosítása 

Előadó: Kertész Attila polgármester 

             dr. Dudás Eszter kirendeltség-vezető 

             Kiss Zoltánné gazd.főea. 

 

4) Helyi adókról szóló rendelet módosítása 

Előadó: dr. Dudás Eszter kirendeltség-vezető 

 

5) Helyi Esélyegyenlőségi Program  

Előadó: dr. Dudás Eszter kirendeltség-vezető 

 

6) Egyéb ügyek 

Előadó: Kertész Attila polgármester 

 
7) Szociális ügyek (külön jegyzőkönyvben tárgyalva) 

Előadó: Kertész Attila polgármester 

 

 

Megkérdezi, kinek van más napirendi pont javaslata.  

 

A képviselők más napirendi javaslattal nem éltek, az előterjesztett napirendi pontokat  

egyhangúlag, 4 igen szavazattal elfogadva, meghozták a következő határozatot: 

 

 



 66/2013.(IX.09.) határozat 

 

Újrónafő Községi Önkormányzat Képviselő-testülete a 

2013. szeptember 9-i testületi ülés napirendi pontjait az 

1. számú melléklet szerinti tartalommal elfogadja. 

 

1.) Napirendi pont tárgyalása: 

 

Béli Ferenc rendőr alezredes: tájékoztatja a képviselő-testület tagjait, hogy dr. Csokán Csaba 

r. alezredes, a Mosonmagyaróvári Rendőrkapitányság vezetője egyéb elfoglaltsága miatt nem 

tud részt venni az ülésen, így most ő és kollégái képviselik a rendőrséget. Röviden ismerteti a 

képviselőkkel a korábban már írásos anyagként (lásd 3. számú melléklet) megkapott 

beszámolót. Kiegészítésként megemlíti, hogy bár a település nem terhelt bűncselekmények 

elkövetése szempontjából, de az országos tapasztalatokhoz hasonlóan Újrónafőn is érződik a 

társadalmi feszültség növekedése, mely egyre gyakrabban tettlegességig is fajul. Külön 

köszöni az önkormányzat anyagi és erkölcsi támogatását, illetve kiemeli a polgárőrök éves 

munkáját. Kiemeli továbbá, hogy a szabálysértési törvény szeptember 1-jei módosítását 

követően a rendőrségnek lehetősége nyílt arra, hogy hatályos önkormányzati rendeleti előírás 

esetén a közterületen szeszesitalt fogyasztó személyek magatartását szankcionálják. Javasolja 

a testületnek, hogy fontolják meg ezen szabály megalkotását. 

 

dr. Dudás Eszter kirendeltség-vezető: tájékoztatja a jelenlevőket, hogy a hozzá tartozó 

mindkét településen, Újrónafőn és Várbalogon is van ezzel kapcsolatos hatályos rendelkezés. 

A rendeleteket már továbbította is a rendőrőrs részére, illetve a szabályozással kapcsolatban 

már egyeztetett a rendőrőrs munkatársaival.   

 

Csombók Imre rendőr őrnagy, a jánossomorjai rendőrőrs parancsnoka: elmondja, hogy 

bűnügyileg ugyan nem fertőzött a település, de a rendőrség igyekszik bekapcsolódni a község 

életébe. Kiemeli, hogy a vagyon elleni bűncselekmény ¼-ével csökkent az elmúlt évhez 

képest. Köszöni a képviselő-testület egész éves segítségét. 

 

dr. Dudás Eszter kirendeltség-vezető: tájékoztatja a képviselőket, hogy az idei évben 

szükségessé vált a településen egy skizofrén beteg gyógykezelésre történő szállítására, 

melyben biztonsági intézkedés megtételét kérte a rendőrségtől. A szolgálatot teljesítő két 

rendőr, Gellén Sándor és Szmola István közreműködése nélkül nem vezetett volna 

eredményre az intézkedés. Segítségüket ezúton is, utólag is köszöni. Továbbá megköszöni a 

közelmúltban elkészült Helyi Esélyegyenlőségi Program elkészítéséhez nyújtott segítséget is, 

valamint azt, hogy annak végrehajtásában partnerként számíthat az Önkormányzat a 

rendőrség munkájára.  

Az önkormányzat által nyújtott támogatással kapcsolatban az év elejét felmerült, hogy a 

kiegészítő támogatás miatt a rendőrőrs kevesebb költségvetési támogatást kap. Megkérdezi, 

hogy ennek van-e valóság alapja. 

 

Béli Ferenc rendőr alezredes: szerencsére ennek nincs alapja. Valóban felmerült év elején, de 

a rendőrőrs jelenleg is ugyanannyi fedezetet kap működéséhez, mint önkormányzati 

támogatás nélkül. 

 

Németh László törzszászlós: fel szeretné hívni a képviselők figyelmét, hogy a tüzelési szezon 

közeledtével ismét megjelentek a környéken fát árusító csalók, akik elsősorban az idősebb  



nyugdíjasokat csapják be. Kéri a testület tagjait, hogy ők is tudatosítsák az idősek körében a 

fennálló veszélyt. 

 

A témával kapcsolatban egyéb észrevétel, hozzászólás nem hangzott el.  

 

Kertész Attila polgármester: javasolja a képviselőknek a rendőrségi beszámoló elfogadását a 

3. számú melléklet szerinti tartalommal. 

 

A testület tagjai egyhangúlag, 5 igen szavazattal meghozták a következő határozatot: 

 

                                                            67/2013.(IX.09.) határozat: 

 

Újrónafő Községi Önkormányzata Képviselő-testülete 

elfogadja a 2013. évi közbiztonság helyzetéről szóló 

beszámolót a 3. számú melléklet szerinti részletezéssel. 

 

A rendőrség képviselői megköszönik a meghívást és távoznak az ülésről. 

 

2.) Napirendi pont tárgyalása: 

 

 

Kertész Attila polgármester: tájékoztatja a képviselőket, hogy törvényi kötelezettségének 

eleget téve elkészült az Önkormányzat I. féléves gazdálkodásának értékelése, melyet írásos 

anyagként mindenki kézhez kapott (lásd 4. számú melléklet). Az előterjesztést mindenki 

áttanulmányozhatta, egyéb kiegészítést nem kíván hozzáfűzni. 

 

Kérdés, észrevétel nem merült fel az előterjesztéssel kapcsolatosan.  

 

Kertész Attila polgármester: javasolja a képviselőknek az I. féléves költségvetési  beszámoló 

elfogadását a 4. számú melléklet szerinti tartalommal. 

 

A képviselő-testület egyhangúlag, 5 igen szavazattal meghozták a következő határozatot: 

 

 68/2013.(IX.09.) határozat: 

 

 

1) Újrónafő Községi Önkormányzat Képviselő-testülete 

az Önkormányzat I. féléves beszámolóját 33.793 EFt 

bevétellel és 36.200 EFt kiadással, illetve a 

Körjegyzőség esetében 4.843 EFt bevétellel és 4.843 

EFt kiadással a 4. számú melléklet szerinti 

részletezéssel elfogadja. 

 

2) Utasítja a Polgármestert a költségvetés további 

figyelemmel kísérésére. 

 

Felelős: Kertész Attila polgármester 

                                                                 Határidő: 2013. december 31. 

 

 



3.) Napirendi pont tárgyalása: 

 

Somosfalvi Szilárd, az Újrónafő SK egyesület elnöke: tájékoztatja a képviselőket, hogy 2011. 

évtől vezeti az egyesületet. Röviden ismerteti, hogy az azóta eltelt időszakban mi történt az 

egyesülettel, milyen anyagi támogatást kaptak az önkormányzattól, s azt mire fordították. A 

közelmúltban benyújtott egy kérelmet az egyesület, melyben lemondanak az őket megillető 

2013. évi önkormányzati támogatás még hátralévő összegéről, mivel véleménye szerint a 

képviselő-testület nem támogatja kellőképpen az egyesület működését, a korábban megkötött 

támogatási szerződés feltételei ellehetetlenítik a sportkör működését. Úgy gondolja a 

községben működő más civil szervezetekkel szemben nem támaszt olyan igényeket az 

önkormányzat, mint a sportkörrel szemben. 

 

Kertész Attila polgármester: véleménye szerint az önkormányzat mindvégig a megkötött és 

érvényes támogatási szerződésben foglaltak szerint járt el, az ott meghatározott összegből a 

pénzügyi lehetőségek függvényében történik az utalás. 

 

Somosfalvi Szilárd: véleménye szerint az említett szerződés nem ad az egyesületnek 

mozgásszabadságot, kizárólag felújításra és működési költségek fedezésére használhatják az 

összeget, így pl. nem tudnak a játékosoknak felszereléseket, labdákat venni. 

 

Kertész Attila polgármester: véleménye szerint a sportkör elnöke félreértelmezte a 

szerződésben foglaltakat. Az önkormányzat lehetőségeihez képest eddig is támogatta 

valamennyi civil szervezet működését. Az említett szerződésben szereplő működési költségek 

véleménye szerint akár sporteszközök vásárlására is fordíthatóak, hiszen az is szükséges az 

egyesület működéséhez. Nem érti az egyesület beterjesztett kérelmét. 

 

Somosfalvi Szilárd: úgy gondolja a sportkör félreértelmezte a korábban megkötött támogatási 

szerződést, ezért kéri, hogy az általa beterjesztett kérelmet a testület tekintse semmisnek. 

 

dr. Dudás Eszter kirendeltség-vezető: tájékoztatja Somosfalvi Szilárdot, hogy amennyiben 

igényli módosítható a korábban megkötött támogatási szerződés, konkrétabban 

meghatározhatják, hogy milyen dolgokra használható fel az összeg. 

 

Somosfalvi Szilárd: kéri a támogatási szerződés módosítását. 

 

Az előterjesztéssel kapcsolatosan egyéb észrevétel, hozzászólás nem hangzott el. 

 

Kertész Attila polgármester: javasolja a képviselőknek az Újrónafő SK-val kötött támogatási 

szerződés módosítását aszerint, hogy az valamennyi működéshez szükséges kiadásra 

fordítható legyen.  

 

A képviselő-testület egyhangúlag, 5 igen szavazattal meghozták a következő határozatot: 

 

                                                                 69/2013.(IX.09.) határozat: 

 

1) Újrónafő Község Önkormányzata Képviselő-

testülete az Újrónafő SK-val kötött 58-5/2013./Ú 

számú támogatási szerződés 1) pontjában 

foglaltakat az alábbiak szerint módosítja: 



„működési céljaira (közüzemi díjak, 

pályafenntartás, épületfelújítás és karbantartás)” 

szöveg helyébe „működési céljaira (például 

közüzemi díjak, pályafenntartás, épületfelújítás 

és karbantartás)” szöveg lép. 

2) A 58-5/2013./Ú számú támogatási szerződés 

egyéb pontjai változatlanok. 

3) Felkéri a Kirendeltség-vezetőt, hogy a 

támogatási szerződés módosítását készítse elő. 

4) Felhatalmazza a Polgármestert, hogy a 

támogatási szerződés módosítását aláírja. 

 

Felelős: dr. Dudás Eszter kirendeltség-vezető 

              Kertész Attila polgármester 

                                                        Határidő: 2013. szeptember 20., illetve   

haladéktalanul 

      

                

4.) Napirendi pont tárgyalása: 

 

dr. Dudás Eszter kirendeltség-vezető: tájékoztatja a képviselő-testület tagjait, hogy a Győr-

Moson-Sopron Megyei Kormányhivatal törvényességi észrevételt tett az önkormányzat helyi 

adókról szóló rendeletével kapcsolatosan. Az evvel kapcsolatos előterjesztést írásos 

anyagként a képviselők kézhez kapták (lásd 6. számú melléklet). 

Javasolja az előterjesztett rendelet módosítás elfogadását. 

 

Kérdés, észrevétel nem merült fel az előterjesztéssel kapcsolatosan.  

 

Kertész Attila polgármester: javasolja a képviselőknek a helyi adókról szóló rendelet-tervezet 

elfogadását az 6. számú melléklet szerinti tartalommal. 

 

A képviselő-testület egyhangúlag, 5 igen szavazattal megalkotta a következő rendeletet: 

 

                                    11/2013.(IX.17.) önkormányzati rendelet: 

 

    (A rendeletet lásd az 6. számú mellékletben!) 

 

 

 

5.) Napirendi pont tárgyalása: 

 

dr. Dudás Eszter kirendeltség-vezető: tájékoztatja a képviselőket, hogy az egyenlő 

bánásmódról és esélyegyenlőség szóló 2003. évi CXXV. törvény kötelezővé teszi minden 

önkormányzat számára, hogy helyi esélyegyenlőségi programot fogadjon el. A program 

elkészítését megelőzően az önkormányzat munkatársa egy felkészítő tanfolyamon vett részt, 

illetve a tervezet elkészítése során mentor segítette a munkát, végezte az ellenőrzést. Az így 

készült programot írásos anyagként kézhez kapták a képviselők (lásd 7. számú melléklet). 

Javasolja a program elfogadását. 

 



Kertész Attila polgármester: Megkérdezi, hogy van-e a képviselők részéről kérdés, észrevétel, 

hozzászólás. 

 

A képviselők részéről észrevétel, hozzászólás nem hangzott el. 

 

Kertész Attila polgármester: javasolja a Helyi Esélyegyenlőségi Program elfogadását a 7. 

számú melléklet szerinti tartalommal. 

 

A Képviselő-testület egyhangúlag, 5 igen szavazattal meghozta  a következő határozatot: 

 

       70/2013.(IX.09.) határozat: 

 

 

1) Újrónafő Községi Önkormányzata Képviselő-

testülete elfogadja Újrónafő község Helyi 

Esélyegyenlőségi Programját a 7. számú 

melléklet szerinti tartalommal. 

 

2) Felkéri a Kirendeltség-vezetőt, hogy az 

esélyegyenlőségi program egy példányát a Türr 

István Képző és Kutató Intézet részére küldje 

meg. 

 

Felelős: dr. Dudás Eszter kirendeltség-vezető 

                                                                     Határidő: 2013. szeptember 30. 

 

6.) Napirendi pont tárgyalása: 

 

Kertész Attila polgármester: tájékoztatja a képviselőket, hogy Bencsik Zoltán jánossomorjai 

vállalkozó nyerte el a településen a dohányárusítás jogát. A vállalkozó megkereste az 

önkormányzatot azzal, hogy van-e olyan önkormányzati terület, ahol az árusításhoz szükséges 

faépületet elhelyezze. Jelenleg nincs olyan önkormányzati terület, mely erre a célra alkalmas 

lenne. 

 

Kertész Attila polgármester: tájékoztatja a képviselőket, hogy az iskolaudvar felújítása, a 

játszótér elkészítése a végéhez közeledik. Mindezidáig 1.170.524,- Ft összeget fordítottak a 

munkálatokra. Az udvar rendbetételéhez szükséges volt vállalkozó segítségét igénybe venni, 

aki a szükséges földmunkákat elvégezte. Az általa elvégzett munka 600.000,- Ft értékű, így az 

erre a célra elkülönített összeg felhasználásra került, de mindenképp szeretnék a munkákat 

teljesen befejezni még ebben az évben.  

Továbbá tájékoztatja a testületet, hogy az idei évre betervezett kerékpártároló elkészítése 

várhatóan magasabb összegbe kerülne a tervezettnél, így javasolja, hogy az idén csak a tároló 

betonaljzatát készítsék el. A további munkálatokról pedig - amennyiben az időjárás is kedvező 

a munkálatokhoz – a későbbiekben döntenének. 

 

Gellén Imre: véleménye szerint, amennyiben az önkormányzat anyagi lehetőségei 

megengedik, mindkét tervezett beruházás valósuljon meg az idei évben. Amennyiben a 

tervezett és elkülönített összeg nem lesz elegendő, egy későbbi ülésen módosítsák a 

költségvetést a várható kiadások függvényében. 

 



A képviselők az elhangzott javaslattal egyetértve az erről szóló döntést egy későbbi 

képviselő-testületi ülésre halasztották. 

 

Kertész Attila polgármester: tájékoztatja a képviselőket, hogy Sütöri László tanító a 

közelmúltban elhunyt. Temetése 2013. 09. 11-én lesz Budapesten. Sütöri László évtizedeken 

át tanított a községben. A község lakossága részéről igény merült fel arra, hogy az 

önkormányzat szervezzen kisbuszt a temetésre. Támogatja az ötletet, és kéri a képviselőket, 

hogy támogassák az előterjesztést és az önkormányzat térítse meg a buszköltséget. 

 

Megkérdezi, hogy van-e a képviselők részéről kérdés, észrevétel, hozzászólás. 

 

A képviselők részéről észrevétel, hozzászólás nem hangzott el. 

 

Kertész Attila polgármester: javasolja a képviselőknek, hogy a buszbérlet költségeiről szóló 

határozati javaslatot fogadják el. 

 

A Képviselő-testület egyhangúlag, 5 igen szavazattal meghozta  a következő határozatot: 

 

 

                                                                       71/2013.(IX.09.) határozat: 

 

1) Újrónafő Község Önkormányzata Képviselő-

testülete úgy határozott, hogy néhai Sütöri 

László községi tanító, 2013. szeptember 11-i 

budapesti temetésére induló különjáratú busz 

térítési költségeit Újrónafő Község 

Önkormányzata téríti meg.  

 

2) Felkéri a Polgármestert, hogy gondoskodjon 

a buszköltség kifizetéséről.  

 

Felelős: Kertész Attila polgármester 

Határidő: 2013. szeptember 30. 

 

Más bejelentés, hozzászólás nem volt, így a polgármester az ülést berekesztette. 

 

 

 

Kertész Attila                                                                              dr. Dudás Eszter 

 polgármester                                                                                kirendeltség-vezető 

                                                                                           ( dr. Péntek Tímea jegyző nevében  

                                                                                                    és megbízásából eljárva)  

 


